
10 otázek pro ... Žanetu Prőll
Mgr. Žaneta Prőll zakončila svá studia získáním titulu Mgr. v oboru právo a právní věda na
Univerzitě Palackého v Olomouci v roce 2011 a v roce 2020 založila spolu s Mgr. Janou Ondrušovou,
advokátkou a insolvenční správkyní, a JUDr. Michalou Plachkou, advokátkou a místopředsedkyní
České advokátní komory, advokátní kancelář PURE Legal s.r.o. Žaneta, přestože svou energií
vzbuzuje dojem, že se věnuje naplno v zásadě všemu, se ve své právní praxi zaměřuje zejména na
oblast výstavby a převodů nemovitostí, věcných práv a poradenství pro společenství vlastníků
jednotek i bytová družstva. Další oblastí její specializace jsou smluvní vztahy, agenda soudních
sporů, a rodinné právo.

1. Největší pracovní úspěch? 
Můj největší pracovní úspěch je vybudování úspěšné advokátní kanceláře společně s mými přáteli.
Společně jsme vytvořili firmu, která se stala respektovaným hráčem na trhu, a jsem hrdá na to, že se
nám podařilo vybudovat tým profesionálů, kteří sdílejí naše hodnoty a odhodlání poskytovat špičkové
právní služby. Práce v této kanceláři mě nejen baví, ale i naplňuje. Každý den přináší nové výzvy a
příležitosti k učení, což mě motivuje a udržuje nadšení pro to, co dělám. Není to pro mě jen způsob,
jak platit účty a rodinné výdaje – je to kariéra, ve které vidím smysl. 

2. Kde se vidíte za 10 let? 
Za 10 let se vidím jako dozorující advokátka, která se zaměřuje na výchovu a mentorování mladých
kolegů. Ráda bych předávala své zkušenosti a znalosti nové generaci právníků, pomáhala jim růst a
rozvíjet se v jejich profesní dráze.

3. Ideální dovolená? 
Ideální dovolená pro mě kombinuje relaxaci, skvělé jídlo, přírodu a samozřejmě moji rodinu, kterou
mám nejblíže. Představuji si místo, kde mohu vypnout od každodenního shonu, třeba malebné
pobřeží nebo horskou chatu. Ráda bych strávila dny procházkami v přírodě, objevováním místních
specialit a užíváním si klidných chvil s dobrou knihou, obklopená těmi, které mám nejraději.

4. Který předmět byl na studiích Vaším nejoblíbenějším a proč? A který jste naopak neměla
ráda vůbec? 
Na studiích bylo mým nejoblíbenějším předmětem občanské právo. Fascinovalo mě svou
komplexností a přímým dopadem na každodenní život lidí.  Naopak jsem nikdy neměla příliš v oblibě
trestní právo. Nejenže mě tento předmět méně zajímal, ale také jsem se necítila komfortně v
prostředí, které se zabývá zločiny a jejich následky. 

5. Knížka, kterou jste četla naposled?  
Naposledy jsem četla knižní titul "Kde jsi, když nejsi" od spisovatelky Radky Třeštíkové, která je
spisovatelkou i právničkou. Kniha se věnuje tématu rozpadajícího se vztahu a přináší mnoho podnětů
k zamyšlení o lidských emocích, vzájemné komunikaci a hledání sebe sama. Pro mě je čtení nejen
možností relaxace a odpoutání se od práce, ale také způsobem, jak se ponořit do světa, který je
odlišný od toho právnického, a přitom stále rezonuje s mnoha životními zkušenostmi.

6. Čím byste byla, kdybyste nebyla právníkem?
Kdybych nebyla právničkou, pravděpodobně bych se věnovala designu. S advokacií má něco
společného – vyžaduje kreativitu, pečlivost a trpělivost. Vytvořit harmonický a funkční prostor, ať už
uvnitř domu nebo na zahradě, může být stejně uspokojující jako pomáhat klientům řešit jejich právní
problémy.



7. Co byste vzkázala mladým lidem, kteří uvažují o právnické profesi? 
Připravte se na náročnou, ale nesmírně uspokojující cestu. Právo není jen o znalostech zákonů, ale
také o schopnosti naslouchat, analyzovat a hledat spravedlnost. Buďte trpěliví a vytrvalí, protože
úspěch v této profesi vyžaduje čas a odhodlání. Každý vyřešený případ, který má skutečný přínos pro
vaše klienty, vám přinese radost a pocit naplnění.

8. Jací lidé Vás nejvíce dokáží rozčílit?
Při mé práci advokátky mě nejvíce dokáží rozčílit lidé, kteří si myslí, že právní problémy lze vyřešit
mávnutím kouzelné hůlky nebo rychlým vyhledáním na internetu. Práce v advokacii vyžaduje
pečlivost, důkladnou znalost práva a často i notnou dávku trpělivosti. A když se někdo snaží
zlehčovat náročnost naší práce nebo přichází se "zaručenými radami" z neověřených zdrojů, tak to
umí pořádně rozladit. Naštěstí mě na druhou stranu potěší ti, kteří oceňují naši odbornou pomoc a
chápou, že kvalitní právní služby mají svou hodnotu.

9. Je nějaký zákon, který byste nejraději zrušila? Ne přímo zrušila, ale významným způsobem
bych přepracovala zákon o některých opatřeních proti legalizaci výnosů z trestné činnosti a
financování terorismu, známý jako zákon proti praní špinavých peněz. Tento zákon, ač má dobrý
úmysl, ne vždy vede k efektivnímu potírání finančních zločinů. Přináší velkou administraci všem
povinným osobám. 

10. Co máte na své práci nejraději?  
Největší radost mi přináší, když vidím, že výsledky mé práce mají pro lidi opravdový přínos.
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